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Z A P I S N I K 
  sa 4. sjednice Županijskog savjeta mladih održane dana 11. rujna 2015. godine s početkom 
u 17,00 sati. 

Sjednica je održana u Dvorcu Oršić u Gornjoj Stubici, Matije Gupca 53 (dvorana za 
sastanke). 

Predsjednica Županijskog savjeta mladih Veronika Kolman otvorila je sjednicu, pozdravila 
prisutne članove i članice Županijskog savjeta mladih te ostale prisutne, i budući da istoj prisustvuje 
dovoljan broj članove i članica (od ukupno 11 imenovanih sjednici prisustvuje 8 članova/ica 
Županijskog savjeta mladih) konstatirala je da se sjednica može održati i da Županijski savjet 
mladih može pravovaljano odlučivati. 
 Prisutni članovi/ce Županijskog savjeta mladih: 

Veronika Kolman, Tin Štrok, Ana Florjan, Kristijan Maršić, Vedrana Tkalec, Nikolina 
Krušelj, Jurica Gregurić, Kristina Rafaj (zamjenica člana Nevena Lukine)). 
 Sjednici nisu bili prisutni: Vedran Kašić, Željka Cvrtila,  Elizabeta Škvorčec.  

Ostali prisutni: 
 Ivan Lamot – pročelnik Upravnog odjela za obrazovanje, kulturu, šport i tehničku kulturu,  
Matija Lukina – reprezentativac u triatlonu,  član  Savjeta mladih Općine Gornja Stubica, Siniša 
Kuhta - sportski manager, Tanja Cujzek – ravnateljica Obiteljskog centra KZŽ,  Svetislav Joka - 
diplomirani psiholog, koordinator Centra za prevenciju i izvanbolnickolijecenje ovisnosti Zavoda za javno 

zdravstvo Krapinsko-zagorske županije, Đurđica Labaš - predsjednica Općinskog vijeća Općine Gornja 
Stubica, Damir Galoić - viši stručni suradnik u Upravnom odjelu za poslove Županijske skupštine,  
Anamarija Valjak - viša stručna suradnica za pravne poslove u Upravnom odjelu za poslove župana 
i županijske skupštine.  
 Zapisnik je vodila Svjetlana Goričan. 

Predsjednica Županijskog savjeta mladih Veronika Kolman potom je iznijela da je 
prijedlog dnevnog reda primljen u pozivu. Upitala je članove/članice Županijskog savjeta mladih da 
li netko ima prijedlog za izmjenu ili dopunu dnevnog reda.  

Na predloženi dnevni red nije bilo dopuna ni primjedbi te je predsjednica Županijskog savjeta 
mladih Veronika Kolman dala Prijedlog dnevnog reda na glasovanje. 

Županijski savjet mladih je jednoglasno utvrdio slijedeći 

D N E V N I   R E D 
1. Usvajanje zapisnika s 3. sjednice Županijskog savjeta mladih održane 28. svibnja  
    2015. godine, 
2.  „Sportom protiv ovisnosti“, 
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3. Donošenje Programa rada Županijskog savjeta mladih za 2016. godinu,  
4. Pitanja i prijedlozi. 
 

          Dnevni red potom je razmatran kako slijedi: 
 

TOČKA 1. 
Usvajanje zapisnika sa 3. sjednice Županijskog savjeta mladih održane dana  28. svibnja 
2015. godine 

Predsjednica Županijskog savjeta mladih Veronika Kolman upitala je prisutne da li imaju 
primjedbi na Zapisnik sa 3. sjednice Županijskog savjeta mladih održane dana 28. svibnja 2015. 
godine koji je dostavljen  u elektroničkom obliku. 

Jurica Gregorić iznosi da nije bio prisutan na sjednici, a naveden je među prisutne članove 
Savjeta mladih. 

Budući da nije bilo drugih  primjedbi na zapisnik, Županijski savjet mladih jednoglasno je 
donio   

 
ZAKLJU ČAK 

kojim se usvaja zapisnik sa 3. sjednice Županijskog savjeta mladih održane dana 28. 
svibnja 2015. godine, u tekstu koji se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 
 

TOČKA 2 
Predsjednica Županijskog savjeta mladih Veronika Kolman iznosi da je tema današnje 

sjednice „Sportom prema ovisnosti“. Upravo zbog toga na sjednicu su pozvani gosti da zahvaljujući 
svaki svojoj životnoj priči iznesu neko svoje iskustvo, te su za njih pripremljena i pitanja. 
Koordinatori i organizatori ove sjednice trebali su biti Neven Lukina i Željka Cvrtila, no međutim 
zbog obveza na poslu nisu mogli prisustvovati sjednici, te se u vođenje sjednice uz predsjednicu 
uključila i Kristina Rafaj.  

Kristina Rafaj  je upitala  Sinišu Kuhta, sportskog managera što mu je bila motivacija za 
bavljenje sportom? 

Siniša Kuhta odgovara da je to teško objasniti nekom tko nije sportaš što mu je motivacija 
za bavljenje sportom, jer  smatra da je sport nešto što se živi odnosno postaje način života.  Budući 
da je cijeli život volio sport, bio u nekom treningu počeo je razmišljati da počne od toga živjeti, te 
se tako nastala ideja o osnivanju firme Sport d.o.o.  Može reći da  sa  sportom živi svoj san. 

Matija Lukina , reprezentativac u triatlonu odgovara da se od sedme godine bavi sportom 
kroz igru, plivanje, a s triatlonom od 12. godine. Motivacija za bavljenje sportom mu je bilo 
druženje u Klubu  s drugim sportašima i odlazak na natjecanja. Ističe da mu je sport postao način 
života odnosno pozitivna ovisnost.  Voli to što radi i razmišlja o tome da jednog dana živi od sporta. 
Podržava rekreativni sport. 
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Kristina Rafaj  upitala je goste koliki su financijski izdaci treninga, nastupa i ostalih 
aktivnosti vezanih uz napredak u profesionalnom sportu, a koliko su u troškovima sudjelovali 
županija, jedinice lokalne samouprave i ostali sponzori? 

Matija  Lukina  odgovara da je za financijske izdatke temelj obitelj odnosno da je podrška 
obitelji u sportu najvažnija. Tek potom dolazi uloga Kluba, jedinice lokalne samouprave, županije, 
Nacionalnog saveza. Osobno ima ugodna iskustva sa svima, te se zahvaljuje općini, Krapinsko-
zagorskoj županiji i Nacionalnom savezu na pomoći. Ističe da Nacionalni savez pokriva oko 95 % 
troškova za međunarodna natjecanja. 
 

Predsjednica Županijskog savjeta mladih Veronika Kolman je upitala kolike su šanse da 
netko iz socijalno ugroženih obitelji uspije kao sportaš? 

 
Matija Lukina  odgovara da je u takvim slučajevima najvažnija uloga Kluba, a s rezultatima 

dolazi i pomoć s određenih razina. Mišljenja je da ukoliko se sportaš maksimalno trudi te postiže 
određene rezultate  gotovo uvijek može pronaći neki put da dođe do financijskih sredstva. 

Siniša Kuhta smatra da je vjerojatnost da netko uspije u vrhunskom sportu jako mala 
ukoliko sportaš dolazi iz socijalno ugrožene obitelji, a ako i postoji ta mogućnost vrlo je teško 
realizirati.  

Kristina Rafaj  upitala je koliko sport pomaže u načinu i percepciji života, percepciji poroka 
i ovisnosti, koliko sport utječe na samopouzdanje mlade osobe? Ima li droge i u sportu?  

Matija Lukina  odgovara da nema iskustva s lošim navikama u sportu, te da je u tom dijelu  
važna uloga Kluba i zdrava okolina. Sport pomaže kod samopouzdanja mlade osobe. Njemu osobno 
sport je pomogao da razvije samopouzdanje i odlučnost. 

Siniša Kuhta odgovara da se slaže s Matijom, te želi diskutirati s jednog drugog aspekta, a 
to je aspekt roditelja. Kao roditelj usmjerava svoju djecu u sport, ne iz razloga da postanu vrhunski 
sportaši, nego što smatra da sport definira mladu osobu, jača joj samopouzdanje, a i zdrav je kao 
način života. Na pitanje vezano za drogu u sportu  odgovara da u teretanama ima jako puno dopinga 
odnosno nedopuštenih stimulacijskih sredstava koje sportaši koriste da bi postigli bolje rezultate. 
Takvi oblici ne postoje samo u teretanama, nego i u drugim sportovima. Stimulirajućih sredstava 
ima puno, a žalosno je u cijeloj priči što su ta nedopuštena sredstva jeftina i dostupnija od proteina i  
minerala.  

Matija Lukina   smatra da je potrebno poticati rekreativno bavljenje sportom od vrtića pa na 
dalje. Mladi nisu niti svjesni koliko gube provođenjem vremena u zatvorenim prostorijama. 
Zagovornik je rekreacije i rekreativnog sporta više nego vrhunskog sporta. Osobno nema iskustva s 
dopingom, te nažalost ne zna koliko je to istina ili nije.  Zanima ga sport kao aktivnost, zadovoljstvo 
i zdrav život. 

Kristina Rafaj  postavila je pitanje gostima u koje preduvjete je potrebno uložiti kako bi se 
poboljšala kvaliteta materijalnih pretpostavki i olakšalo napredovanje mladih sportaša u KZŽ, 
prema njihovom mišljenju.             
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Siniša Kuhta  iznosi da Krapinsko-zagorska županija nema dovoljno sportskih dvorana te 
da djeca nemaju dovoljno izbora. Ipak, zadnjih nekoliko godina tendencija izgradnje sportskih 
dvorana u Krapinsko-zagorskoj županiji raste, no problem je njihovo održavanje. Čeka se otvaranje 
sportske dvorane u Donjoj Stubici. Međutim postavlja se pitanje režijskih troškova.          

Veronika Kolman iznosi da je na području Općine Tuhelj izgrađena nova sportska dvorana, 
te je upoznata da postoji problem plaćanja režijskih troškova, osobito grijanje zimi. 

Siniša Kuhta  obrazlaže da su se za vrijeme Svjetskog rukometnog prvenstva u Republici 
Hrvatskoj  izgradile arene koje su sada pred zatvaranjem. U inozemstvu to nije praksa, rade se 
montažni objekti  koji se po završetku natjecanja demontiraju, upravo zbog troškova. 

Veronika Kolman tvrdi da su problemi „ kod prodaje sportskih sadržaja“ termini koji su 
popunjeni uglavnom navečer od 18 sati do 21 sat, te tada postoji najveći interes. 

Siniša Kuhta iznosi da se nada da se njegove slutnje neće obistiniti,  jer je dvorana u Donjoj 
Stubici prekrasna, te da će se uspjeti zainteresirati djeca ne samo iz Stubice nego i iz svih ostalih 
susjednih gradova, te da će dvorana biti u funkciji.                                  

Predsjednica županijskog savjeta mladih Veronika Kolman upitala je Ivana Lamota 
pročelnika Upravnog odjela za obrazovanje, kulturu, šport i tehničku kulturu kakvo je stanje u 
Krapinsko – zagorskoj županiji odnosno koliko sportskih udruga djeluje na području Županije i 
koliko su aktivne. Statistike pokazuju da postoji veliki broj udruga, od kojih je veliki dio neaktivan. 

Ivan Lamot  obrazložio je način financiranja sporta u Krapinsko-zagorskoj županiji. 
Zakonom o sportu propisano da se novac udrugama dodjeljuje preko Zajednice sportova Krapinsko-
zagorske županije. Ističe da se vrlo često dobivaju izvanredni zahtjevi (npr. natjecanje pojedinca, 
posebni uspjesi sportaša), te uvijek ima mogućnosti za dodjelu dodatnih  financijskih sredstava, ali 
tada se radi o manjim iznosima. U Zajednici sportova djeluje 155 udruga, te ima oko 8.400,00 
članova koji se bave rekreativnim sportom. U toj Zajednici djeluju i savezi. Sukladno Zakonu o 
sportu i Programu javnih potreba KZŽ u skladu s mogućnostima Krapinsko-zagorska županija 
dodjeljuje sredstva, tako da je 2014. godine odobreno 909.000,00 kuna, a 2015. godine 840.000,00 
kuna. Porezna reforma je oduzela županijama, općinama i gradovima 20 % izvornih prihoda, te su 
iz tog razloga sredstva za 2015. godinu manja. Prema Nacrtu Prijedlog Programa potreba za 2016. 
godinu traženo je oko 2.600.000,00 kuna, ali  ponovno će biti odobreno manje sredstava. Ukoliko bi 
udruge ovisile samo o Županiji ne bi mogle funkcionirati, te iz tog razloga i jedinice lokalne 
samouprave u svojim Proračunima planiraju određena sredstva za sportaše. Mladi sportaši prema 
kategorizaciji Hrvatskog olimpijskog odbora dobivaju i stipendije. Obitelj i matični klub baze su 
koje pomažu sportašima, a rekreativno bavljenje sportom smatra vrlo bitnim za zdravlje. Postoji još 
jedan organizirani oblik bavljenja sportom, a to je Savez športskih školskih klubova Krapinsko – 
zagorske županije. Poznato je da postoji u osnovnim i srednjim školama sezona školskih natjecanja, 
te se mladi natječu uz ostale predmete i  u raznim vidovima sporta mladih, a organizaciju istih 
provodi Savez. Za natjecanja u kojima je sudjelovalo oko 400 djece  Krapinsko-zagorska županija 
je izdvojila 176.000,00 kuna. Potrebo je istaknuti da svake godine imamo i državne prvake. 
Problem je financiranje, jer se ne mogu pokriti sve obveze koje bi sportaši trebali. Krapinsko-
zagorska županija ima dosta sportskih dvorana odnosno sportskih kapaciteta, iako sve dvorane nisu 



5 

 

u najboljem stanju, pogotovo vanjska igrališta. Gledajući po školama svega dvije škole nemaju 
dvoranu, s time da bi Osnovna škola Đurmanec trebala dobiti veliku sportsku dvoranu, a nedavno je 
otvorena dvorana u Brestovcu Orehovičkom. Uskoro se očekuje otvorenje velike sportske gradske 
dvorane u Donjoj Stubici koja nije predviđena samo za školarce, nego i za građane. Za sada školarci 
iz Donje Stubice imaju dvoranu uz školu u kojoj se održavaju sati tjelesnog odgoja. Grad Zabok će 
također dobiti sportsku dvoranu pri Gimnaziji u Zaboku.  Što se tiče sportskih dvorana postoji 
velika infrastruktura, ali najveći problem predstavlja održavanje sportskih dvorana, što godišnje 
iznosi oko 400.000,00 kuna (čišćenje, energenti, servisni pregledi, domar, voditelj dvorane). Cijene 
najma športskih dvorana su jako male. Sportske dvorane su u školskom sustavu, te ponegdje postoji 
dogovor zaposlenih za dodatnom naknadom domaru. Smatra da je unatoč svim problemima sport u 
Krapinsko-zagorskoj županiji izvrstan s obzirom na mogućnosti, te da talentirana djeca za sport  iz 
socijalno ugroženih obitelji mogu napredovati uz podršku matičnog kluba, općine, Županije, 
Nacionalnog saveza. Predlaže mladima da se rekreativno bave sportom. 

Nikolina Krušelj  je zatražila obrazloženje vezano za novu uredba za udruge, odnosno da li 
ista koči sportske udruge u sufinanciranju. 

Ivan Lamot odgovara da se novom Uredbom o kriterijima, mjerilima i postupcima 
financiranja i ugovaranja programa i projekata od interesa za opće dobro koje provode udruge 
utvrđuju kriteriji, mjerila i postupci koje nadležna tijela državne uprave, Vladini uredi i tijela te 
druge javne institucije, raspolažući sredstvima iz javnih izvora, primjenjuju prilikom financiranja i 
ugovaranja programa i/ili projekata od interesa za opće dobro koje provode udruge. Sukladno istoj 
za svaku dodjelu sredstava mora se napraviti detaljan ugovor, a udruga mora biti registrirana u 
Uredu državne uprave i imati svoj RNO broj. 

Na upit predsjednice Županijskog savjeta mladih Veronike Kolman da li postoji  
mogućnosti sufinanciranja izgradnje sportskih dvorana iz Projekata EU  Ivan Lamot odgovara da 
su mogućnosti sufinanciranja iz Projekata EU gotovo nikakve, budući se ne dodjeljuju sredstva za 
izgradnju novih dvorana.  

Predsjednica Županijskog savjeta mladih Veronika Kolman potom otvara drugi dio teme 
koji se odnosi na goste iz Centra za socijalnu skrb i Zavod za javno zdravstvo, te poziva Svetislava 
Joku koordinatora Centra za prevenciju i izvanbolničko liječenje ovisnosti Zavoda za javno 
zdravstvo Krapinsko-zagorske županije za prezentaciju. 
 Svetislav Joka iznosi da je prezentacija „ Mentalno zdravlje mladih u Krapinsko-zagorskoj 
županiji“ rezultat dugogodišnje međuresorne suradnje Zavoda za javno zdravstvo, Povjerenstva za 
prevenciju ovisnosti, Krapinsko-zagorske županije, Obiteljskog centra, Centra za socijalnu skrb i 
Policijske uprave Krapinsko-zagorske. Istaknuo je da su provedena anketna istraživanja  putem 
SDQ upitnika (Screening mentalnog zdravlja učenika), kojemu je glavni cilj aktualna mentalna 
slika zdravlja djece. Upitnici su bili distribuirani svim školama putem službe za školsku medicinu 
ZZJZKZŽ. SDQ upitnik  sastojao se  od 5 kategorija – kategorije emocionalnih simptoma, 
kategorije hiperaktivnosti, kategorije problema u ponašanju, kategorija odnosa s vršnjacima, te 
kategorija odnosa prema društvu. Istraživanje je provedeno na uzorku 1137 učenika osnovnih škola, 
petih razreda i to 54 % dječaka i 46 % djevojčica. Rezultati su ukazali na brojku od 10,8 % djece 
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koja imaju poteškoće, odnosno pokazuju sklonost za razvojem poteškoća.  Također su provedena 
istraživanja konzumiranja sredstava ovisnosti u osnovnim i srednjim školama u kojem je 
sudjelovalo 58 % učenika osnovnih škola i 42 % učenika srednjih škola. Od sredstava ovisnosti 
najviše prevladava konzumacija alkohola (polovica od ukupnog broja djece izvještava o 
konzumiranju), slijedi je konzumacija cigareta, te igranje igara na sreću. Ispitane su razlike između 
učenika osnovnih i srednjih škola u pogledu njihova mišljenja o dostupnosti droge. Prezentacija se 
prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio.  
 Tanja Cujzek također uz prezentaciju „Obiteljski kontekst i detekcija rizičnih skupina djece 
i mladih“ obrazlaže  temu. Prezentacija se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. Zaključno je 
istaknula da su različite teškoće prisutne kod oko 10 % učenika, bilo da je riječ o teškoćama 
vezanim uz emotivno funkcioniranje, bilo da je riječ o teškoćama vezanim za usvajanje školskog 
gradiva. Najizraženije su bile prisutne teškoće koje djeca imaju s vršnjacima, i to u gotovo 25 % 
slučajeva gdje su djeca postizala graničan i izrazito visok rezultat na upitniku SDQ. Poteškoće u 
odnosu s vršnjacima, bez obzira na oblik, mogu biti uzrok emotivnih problema te pokazatelj niske 
tolerancije učenika na ponašanje djece. Utvrđeno je postojanje značajnih razlika između dječaka i 
djevojčica pa se tako muški spol pokazao rizičnijim u konzumaciji svih vrsta sredstava ovisnosti, 
osim konzumacije cigareta gdje su djevojčice i dječaci ispitivane dobi podjednako skloni 
konzumaciji. Obiteljski kontekst u kojem djeca odrastaju vrlo je važan za zdravo psihosocijalno 
odrastanje. Djeca koja žive u stabilnim obiteljskim prilikama, gdje se svakodnevno razgovara i 
roditelji pokazuju interes za djetetovo odrastanje, školski uspjeh i probleme djece, pokazala su 
najmanju sklonost korištenju sredstava ovisnosti. Izrazit je utjecaj vršnjaka na korištenje sredstava 
ovisnosti, tako da konzumacija može biti rezultat želje za pripadanjem, konformizma ili uobičajena 
norma ponašanja, kao što je slučaj u nekim srednjim školama. Rezultati su ukazali i na nužnost 
uključivanja šire lokalne zajednice u prevenciju - osiguravanje poticajne okoline i sadržaja za 
kvalitetno provođenje slobodnog vremena - utjecati na smanjenje dosade i produktivnije korištenje 
slobodnog vremena kojega djeca imaju relativno mnogo na raspolaganju. Sadržaja za djecu 
osnovnoškolskog uzrasta možda ima i dovoljno u obliku školskih igrališta i parkova, za one starije i 
zahtjevnije sadržaja je premalo - mladi vrijeme provode po ugostiteljskim objektima i igralištima. 
Velik utjecaj na rizik od zloupotrebe sredstava ovisnosti ima položaj obitelji u zajednici i 
učinkovitost obiteljskog odgoja. Društveni čimbenici rizika: ponuda i dostupnost droga, 
funkcioniranja pravne države, utjecaj medija, kvaliteta života i standard, moralno stanje društva i 
afirmirani sustav vrijednosti. Uz sve navedeno, potrebno je još kvalitetnije informirati djecu o 
štetnim posljedicama uzimanja sredstava ovisnosti i povećati društvenu osviještenost o štetnim 
utjecajima igara na sreću kako bi se smanjio broj novih ovisnika. 
 Jurica Gegorić  povezujući  temu sporta i ovisnosti postavlja pitanje, gledajući sport kao 
prevenciju ovisnosti, da li su bolji ekipni sportovi ili individualni sportovi.                             
 Svetisav Joka odgovara da je razlika između ekipnih i individualnih sportova mala, te je po 
njemu sport sam sebi svrha. Sjeća se da je prošle godine sudjelovao na roditeljskom sastanku 
stolnoteniskog kluba u Donjoj Stubici na kojem se održalo predavanje o ovisnostima.  Smatra da je 
zgodno povezati teorijska znanja iz prevencije ovisnosti sa samim sportskim aktivnostima. 
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 Tanja Cujzek iznosi da bi u grupne sportove trebalo uključiti djecu koja imaju problem sa 
slijeđenjem pravila, te se tako nauče funkcionirati u grupi djece. Inače, najbolji koncept je uključiti 
dijete u ono što ga interesira, odnosno u  sadržaj u kojem će ustrajati. 
 Svetislav Joka iznosi da se postavlja pitanje dostupnosti sportskih aktivnosti prema 
gradovima, te navodi primjer djeteta koje se želi baviti stolnim tenisom, a u Konjščini postoje samo 
karate klub i nogomet. Roditelji su u problemu, jer dijete moraju voditi u Sesvete. 
   Tomislav Kulta  iznosi da u Donjoj Stubici postoji  kvalitetan stolnoteniski klub, koji lijepo 
radi s djecom. 
 Predsjednica općinskog vijeća Đurđica Labaš iznosi da je imala lijepo djetinjstvo, da se 
sjeća druženja, sanjkanja, igri u prirodi, dok su današnja djeca negdje u kući. Predsjednica je 
Udruge seljaka iz  Donje Stubice koja organizira manifestaciju Branje kuruze i lupitvu  na koje 
poziva članove Savjeta mladih. Manifestacija će se održati 3. 10. (subota) na imanju obitelji Grden 
odnosno seoskom turizmu Lojzekova hiža u Gusakovcu. 
 Budući da nije bilo daljnje rasprave članovi Savjeta mladih jednoglasno su donijeli slijedeći 
 

ZAKLJU ČAK 
Usvajanjem zdravih navika i aktivnog načina života mladih  osigurava se i kvalitetniji 

životni standard, prevencija ovisnosti i općenito odgovornije ponašanje, pa je mladima potrebna 
intenzivnija zdravstvena  edukacija i savjetovanje.  U usvajanju životnih navika  osobitu ulogu 
imaju društveni utjecaji, stoga ih je potrebno konstantno osnaživati u kreiranju zdravije zajednice: 
osvijestiti ih na rizična zdravstvena ponašanja, poticati ih na odgovornost prema vlastitom zdravlju i 
zdravlju zajednice, te poticati zajednicu na pružanje podrške i pomoći bolesnim mladim osobama. 

Zdravstvena edukacija i savjetovanje te poticanje mladih na bavljenje sportom kao načini 
prevencije ovisnosti ovise o dostupnosti adekvatne infrastrukture, stoga je cilj rasprave bio 
identificirati mjere kojima Županija može sudjelovati u podizanju svijesti o zdravom načinu života i 
štetnim posljedicama ovisnosti, te poboljšanju pretpostavki za rekreativno bavljenje  sportom.  

Slijedom navedenih stajališta, Savjet mladih predlaže sljedeće preporuke:  

1. Županijski savjet mladih prepoznaje rekreativno bavljenje sportom kao kvalitetan način  
provođenja  slobodnog vremena mladih i prevencije ovisnosti. Kako bi svakom djetetu i mladoj 
osobi bila pružena takva mogućnost, pozivamo sportske udruge i klubove da ne naplaćuju 
mjesečnu članarinu djeci i mladima  koji žive u obiteljima čiji  su članovi obitelji primatelji 
zajamčene minimalne naknade i/ili  korisnici jednokratne pomoći Županije, djeci u osnovnim 
školama kojima jedinice lokalne samouprave financiraju troškove školske kuhinje i mladim 
srednjoškolcima na prijedlog stručnih službi škole. S obzirom da se udruge i klubovi jednim 
dijelom financiraju novcem županijskog proračuna, vjerujemo da će se ta razlika moći 
nadoknaditi navedenim.  

2. S obzirom na veliki utjecaj društva na ponašanje mladih,  pozivamo Sportsku zajednicu  
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KZŽ da motivira sportske udruge i klubove da u jedinicama lokalne samouprave, odnosno 
sjedištima njihova rada, organiziraju  edukativne tribine o važnosti bavljenja sportom i 
prezentiraju svoj način rada i način kako se može uključiti u udrugu. Također, predlažemo kao 
jednu od tema i zdravu prehranu kao bitnu pretpostavku za kvalitetnije bavljenje sportom i 
postizanje boljih sportskih uspjeha, uz kritiku usmjerenu prema stimulativnim nedopuštenim 
sredstvima u cilju podizanja psihofizičkih sposobnosti. Osobito preporučamo da na tribinu budu 
pozvane sve dobne skupine, bez obzira na  to okuplja li udruga samo mlađu populaciju jer naš 
temeljni zaključak rasprave, a to pokazuje i istraživanje Zavoda za javno zdravstvo KZŽ, jest 
kako razvitak mlade osobe ovisi o utjecaju prvenstveno obitelji (aktivnosti roditelja u lokalnoj 
zajednici), pozitivnom ozračju u sportskoj udruzi, podršci jedinica lokalne i regionalne 
samouprave. U organizaciji predloženih tribina pozivamo jedinice lokalne i regionalne 
samouprave da se uključe osiguravajući mjesta događanja tribina i motiviranjem građana na 
dolazak na tribinu.  

3. Unatoč relativno kvalitetnoj infrastrukturi i dostupnosti sportskih sadržaja na području  
županije, Savjet mladih smatra kako postoji premali  izbor vrsta sportova. Jedan od razloga 
slabije razvijenosti nekih vrsta sportova jest  što se često prilikom financiranja  preferiraju samo 
neke vrste sportova za koje postoji veći interes javnosti (nogomet, košarka, rukomet i sl.). Stoga 
podsjećamo jedinice lokalne samouprave  i Sportsku udrugu KZŽ na financiranje sportskih 
udruga javnim sredstvima u skladu s novim Zakonom o udrugama i ostalim provedbenim 
propisima.   

4. Savjet mladih podržava način utvrđivanja kriterija i postupak izbora najboljih sportaša  
Županije, te programiranje i dodjelu financijskih sredstava sportskim udrugama i klubovima na 
području Krapinsko-zagorske županije, a koje utvrđuje Športska zajednica KZŽ.  Uz pet  
objektivnih kriterija za bodovanje financiranja s kojima se u potpunosti slažemo, predlažemo da 
razmotrite prijedlog dodatna dva kriterija: troškovi bavljenja određenom vrstom sporta i 
djelovanje novoosnovane udruge tijekom prve dvije godine rada za sportove koji su slabije 
razvijeni, odnosno za koje postoji slabiji interes javnosti, kako bi se na taj način ostvarili 
preduvjeti za politiku promicanja većeg broja sportova. Svaka vrsta sporta ima različite 
financijske potrebe na razini godine (ovisno o opremi, infrastrukturi, dostupnosti mjesta na 
kojem treniraju), a novoosnovane udruge susreću se s problemom slabijeg interesa javnosti, 
nedostatka infrastrukture, kupnje  nove opreme u potpunosti te bi im manja briga oko 
pridobivanja sponzora (što je osobito teško na početku djelovanja) i  financijska stimulacija na 
početku bila dodatna motivacija za organiziranje i početak rada. Iz navedenih razloga smatramo 
da  su navedenim subjektima potrebna dodatna financijska sredstva. Također, pozivamo jedinice 
lokalne samouprave na iste korake prilikom utvrđivanja kriterija financiranja.  

5. Ovim putem informiramo udruge s područja Županije o raspisivanju natječaja za 
građanske akcije Zaklade za poticanje partnerstva i razvoja civilnog društva koji su aktualni 
tijekom svibnja i listopada za područje KZŽ, a na temelju proširenog  Decentraliziranog modela 
financiranja razvoja civilnog društva u Republici Hrvatskoj. Iako su sredstva sufinanciranja 
ograničena na određene financijske iznose, aktiviranjem ostalih dionika javnog života, fizičkih i 
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pravnih osoba, vjerujemo u ostvarenje izgradnje street workout parkova kakvi su nedavno 
izgrađeni npr. u Pregradi, Humu na Sutli ili Krapini. Više o navedenom možete pratiti na linku: 
http://www.civilnodrustvo-istra.hr/. 

6. Prema istraživanju Zavoda za javno zdravstvo KZŽ, maloljetni ispitanici u anketi kao  
najbolje oblike prevencije ističu sljedeće: povećanje komunikacije u obitelji (41,4%), povećanje 
izvanškolskih aktivnosti (35,9%), informativna predavanja o ovisnosti (17,1%). Prema 
navedenom istraživanju, zabrinjavajuća je činjenica kako u obiteljima gdje se rijetko vode 
razgovori 83,3% djece konzumira alkohol, 26,7% djece puši cigarete i 16,7% igra igre na sreću, 
a taj broj pada što je kvaliteta komunikacije veća. Stoga smatramo potrebnim povećanje broja 
izvanškolskih aktivnosti,  organizaciju većeg broja tribina o štetnosti ovisnosti, te organizaciju 
radionica za roditelje i učenike o komunikaciji u obitelji. 

7. Predlažemo izgradnju kvalitetne mreže suradnje između Centra za prevenciju ovisnosti i  
izvanbolničko liječenje Zavoda za javno zdravstvo Krapinsko-zagorske županije i udruga s 
područja županije koje se bave prevencijom različitih oblika ovisnosti s ciljem zajedničke 
provedbe projekata, programa ili aktivnosti. 
 

 TOČKA 3. 
Donošenje Programa rada Županijskog savjeta mladih za 2016. godinu 

Predsjednica Županijskog savjeta mladih Veronika Kolman istaknula je da je u izradi 
Program rada za slijedeću godinu, te da je Nacrt Programa rada za 2016. godinu poslala  članovima 
Savjeta mladih. Ističe da se još samo trebaju dogovoriti oko nekih detalja tj. mjesta održavanja 
sjednice, moderatora pojedinih tema. Članovi Savjeta mladih dogovorili su se da će se ove 
pojedinosti dogovoriti e-mailom. 

Predsjednica Županijskog savjeta mladih upitala je članove Savjeta mladih da li prihvaćaju 
predloženi  Program rada za 2016. godinu.   

Županijski savjet  mladih jednoglasno je donio 
PROGRAM RADA 

Županijskog savjeta mladih za 2016. godinu, u tekstu koji se prilaže zapisniku i čini njegov 
sastavni dio. 
                                                                    

TOČKA 4. 
Pitanja i prijedlozi 

 
Predsjednica Županijskog savjeta mladih Veronika Kolman iznosi da se planiran odlazak u 

Istu na Nacionalnu konferenciju Savjeta mladih, te da nema točnu informaciju gdje će se održati 
konferencija niti točan datum, te bi se trebali dogovoriti tko će ići tamo. Predlaže Nevena Lukinu i 
Anu Florijan no potvrda istih moći će se obaviti tek nakon dobivenog termina održavanja 
konferencije. 



10 

 

Povodom poziva Župana Krapinsko-zagorske županije za imenovanje člana Županijskog 
partnerskog vijeća predlaže da se u Županijsko partnersko vijeće ispred Županijskog savjeta mladih 
imenuju Veronika Kolman i Vedran Kašić. Zaključak je usvojen jednoglasno.  

Budući da nije bilo daljnjih pitanja predsjednica Županijskog savjeta mladih Veronika 
Kolman zaključila je sjednicu u 18.30 minuta. 

 
 
Zapisničarka                                                                         PREDSJEDNICA  
Svjetlana Goričan                                                              SAVJETA MLADIH 

                                                                                                        

                                                                                                         Veronika Kolman 


